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Zápis č. 1 
ze zasedání Komise Rady Libereckého pro adaptaci na změnu klimatu 

konané dne 2. 2. 2023 od 14:00 hod. 

na Krajském úřadě Libereckého kraje –zasedácí sál č. 111 

Přítomní: 

1. Ing. Jiří Klápště 

2. Václav Židek 

3. Ing. Petr Dobrovský 

4. RNDr. Jakub Horecký – ONLINE (distančně) 

5. Ing. arch. Petr Klápště, Ph.D. - ONLINE (distančně) 

6. Bc. Jaroslav Křepel  

7. MUDr. Anna Kšírová 

8. Ing. Michal Křejčí 

9. Ing. Miroslav Kudrna 

10. Ing. Tomáš Maček 

11. Ing. Petr Meduna 

12. MVDr. David Nejedlo - ONLINE (distančně) 

13. Ing. Ivan Novotný 

14. Ing. Lukáš Řádek - ONLINE (distančně) 

Omluveni: 

15. RNDr. Jitka Šádková 

16. Mgr. Petr Staněk 

Nepřítomni: 

17. Mgr. Jan Korytář 

18. Ing. Ludvík Řičář 
 

Hosté: 

Ing. Kamila Madejová 

Ing. Iveta Moravcová 

Mgr. Pavel Tuž 

Ing. Jiří Hruboň 
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Program: 

Zahájení Ing. Jiří Klápště 

1. Rozvoj cyklodopravy v Libereckém kraji 
Ing. Iveta Moravcová, KÚLK, 

odbor silničního hospodářství 

2. Představení projektu „Mobilita jako služba“ ve vztahu k 

oblasti udržitelné dopravy v Libereckém kraji 

Mgr. Pavel Tuž, KORID LK 

Ing. Jiří Hruboň 

3. Koordinace plnění adaptačních opatření a úkolů 

AP KLIMA LK (I. etapa – do r. 2024) 

Ing. Kamila Madejová, 

KÚLK, koordinátor adaptace 

na změnu klimatu v LK 

4. Zpráva o činnosti komise v roce 2022 + obsahové 

upřesnění harmonogramu činnosti komise v roce 2023 
Ing. Tereza Pokorná 

5. Různé  

Závěr Ing. Jiří Klápště 

 

Zahájení  

Jednání komise se uskutečnilo v zasedacím sálu č. 111 v budově Krajského úřadu Libereckého 

kraje. Jednání zahájil a řídil Ing. Jiří Klápště, předseda Komise RLK pro adaptaci na změnu 

klimatu (dále jen „Komise). V úvodu přivítal přítomné členy a hosty. Předseda následně 

konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. Předseda otevřel diskusi k návrhu programu, který 

obdrželi členové Komise v pozvánce. Přítomní členové komise schválili program a komise 

zahájila projednávání jednotlivých bodů. 

 

Bod č. 1 - Rozvoj cyklodopravy v Libereckém kraji 

Ing. Iveta Moravcová z odboru silničního hospodářství KÚLK představila strategii rozvoje 

cyklodopravy v LK pro období 2021+ jako nástroj samosprávy kraje. Tato strategie se 

obsahově posunula z řešení cykloturistiky směrem k cyklodopravě jako alternativy 

k individuální automobilové dopravě, a to v kontextu nových trendů městské mobility. 

Prioritní je koordinace páteřních dálkových cyklotras LK. Kraj připouští, že může být i 

investorem úseků páteřních dálkových cyklotras následně upřednostňuje předání do správy 

příslušné obci. Obcím kraj doporučuje provádět běžnou údržbu v rámci údržby místních 

komunikací. V rámci Dotačního fondu LK lze využívat finanční podporu formou dotací 

v oblasti DOPRAVA. Kraj připravuje i poskytování dotací na BIKESHARING.  

 

Prezentace je přílohou č. 1. 

 

Diskuse: 

Padl dotaz na aktuální stav realizace prezentované strategické sítě cyklodopravy LK. 

Prezentující upřesnila legendu, kde je uvedeno, které části jsou již realizované a které jsou 

plánované. Data budou přehledně zobrazena v připravovaných GIS vrstvách. 

https://doprava.kraj-lbc.cz/Dokumenty-odboru-dopravy 

 

Diskutována byla míra přípravy nového dotačního programu na podporu městské mobility. 

Bylo upřesněno, že jsou nyní formulovány podmínky v rámci návrhu vyhlášení, ale zatím 

nejsou v rozpočtu LK alokovány finanční prostředky. Řeší se i průzkum zájmu ze strany obcí. 

 

https://doprava.kraj-lbc.cz/Dokumenty-odboru-dopravy
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Diskutováno bylo propojení s IDOL a řešení parkování kol tak, aby nepřekážela chodcům. 

Dále byla řešena bezpečnost meziměstské cyklodopravy a vazby na investice kraje v rámci 

dopravních projektů. Připravuje se změna zřizovací listiny KSSLK ve vztahu k cyklodopravě. 

 

Diskutována byla i možnost společného řešení bikesharingu mezi obcemi. 

Návrh usnesení č. 1 

Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

doporučuje 

radě Libereckého kraje, aby v rámci příští aktualizace ZÚR LK byly úseky segregovaných 

bezpečných cyklopropojení zahrnuty mezi veřejně prospěšné stavby. 

 

VÝSLEDEK HLASOVÁNÍ 

Pro: 10 + 3 online Proti: Zdržel se:  Přijato 

 

 

Bod č. 2 - Představení projektu „Mobilita jako služba“ ve vztahu k oblasti udržitelné 

dopravy v Libereckém kraji 

Mgr. Pavel Tuž z KORID LK a Ing. Jiří Hruboň (externí poradce KORID LK) představili 

současné trendy v MAAS (Mobilty As A Service) - integrace veřejné dopravy, bezhotovostní 

a bezkontaktní platby, rušení bariér mezi různými módy dopravy, jednotné mobilní rozhraní... 

Definovány byl zapojené subjekty, kde klíčovým subjektem systému je organizátor (KORID 

LK). Mezi výhodami je optimalizace nákladů veřejné dopravy, méně aut v ulicích, méně 

parkovišť, méně emisí z dopravy. Představena byla mobilní aplikace IDOL, která umožňuje 

zapojit např. sdílená kola a jejich využití v rámci předplaceného kuponu MHD. 

 

Prezentace je přílohou č. 2. 

 

Diskuse: 

Na dotaz kolik členů komise má aplikaci IDOL se přihlásili dvě osoby. Diskutováno bylo 

hodnocení aplikace v AppStore / GooglePlay a „userfriendly“ nastavení. Řešena byla možnost 

zvýhodnění osob ve finanční nouzi (např. osoba pobírající příspěvek na bydlení, rodičovský 

příspěvek, starobní důchod). 

 

Bod č. 3 - Koordinace plnění adaptačních opatření a úkolů AP KLIMA LK (I. etapa – 

do r. 2024) 

Ing. Kamila Madejová se ještě jednou představila v nové funkci koordinátorky adaptace na 

změnu klimatu v LK. V rámci harmonogramu adaptačních opatření a úkolů v I. etapě doplnila 

monitoring plnění indikátorů a v rámci gesce aktuálně vytipovává a oslovuje příslušné 

kontaktní osoby, které v jednotlivých oblastech přirozeně vytvoří pracovní skupiny. S těmi 

proběhnou v prvním čtvrtletí společné schůzky pod vedením odborného garanta. Představila 

koncept projednávání strategických oblastí AP KLIMA LK v rámci harmonogramu jednání 

komise a plán hlavních úkolů, které jsou plánovány v letošním a příštím roce.  
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Prezentace je přílohou č. 3. 

 

Diskuse: 

Předseda vyzdvihl roli komise k prezentaci příkladů dobré praxe a sledování naplňování 

strategických kroků k realizaci (naplňování uzavřených memorand aj.). Diskutována byla 

nutnost připravit se na korky vedoucí k naplňování Green Deal a práci kraje s taxonomií EU, 

a společnou zemědělskou politikou EU. Členové komise vyjádřili potřebu věnovat se v rámci 

své činnosti sledování a iniciaci přípravy projektů revitalizací toku a diskutován byl i přístup 

správců vodních toků k projektům revitalizace a běžné údržbě současného stavu toku. 

 

Bod č. 4 - Zpráva o činnosti komise v roce 2022 + obsahové upřesnění harmonogramu 

činnosti komise v roce 2023 

Ing. Tereza Pokorná zpracovala návrh zprávy o činnosti komise v loňském roce a ve 

spolupráci s Ing. Madejovu doplnila harmonogramu zasedání na rok 2023 o obsahová témata 

ve vztahu k hlavním cílům AP KLIMA LK. Materiály byly členům Komise zaslány společně 

s pozvánkou na zasedání. 

 

Diskuse: 

MUDr. Kšírová požádala o drobnou úpravu harmonogramu činnosti komise v roce 2023, tak 

aby se zároveň mohla účastnit zasedání Zastupitelstva města Liberec v termínech 30. 3., 27. 9. 

a 30. 11 2023. Členové komise se shodli na posunu času zahájení na 14:00 v těchto třech 

termínech. 

 

Harmonogram je přílohou č. 4. 

  

Návrh usnesení č. 1 

Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu  

schvaluje 

zprávu o činnosti komise v roce 2022. 

 

VÝSLEDEK HLASOVÁNÍ 

Pro: 10 + 2 online Proti: Zdržel se:  Přijato 

 

 

Bod č. 3 – Různé 

• Ing. Tereza Pokorná informovala o změnách v podmínkách Vyhlášení programu 8.6 

Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu v průběhu schvalování. 

Výbor pro životní prostředí a zemědělství usnesením č. 10/22/VŽPZ/75 ze dne 15. 12. 2022 

upravil Vyhlášení v oblasti způsobilých výdajů přidáním max. hranice 200.000 Kč pro 

náklady na administraci a koordinaci projektu. Rada Libereckého kraje následně dne 24. 1. 

2023 schválila Vyhlášení se snížením podílu z částky dotace LK (ze 40 % na 20 %) a 

odstranění omezení 20 % z celkových nákladů projektu.  

• Finální znění Vyhlášení programu 8.6 schválené Zastupitelstvem LK dne 31. 1. 2023 je 

přílohou č. 5. 
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Návrhy do programu následujících jednání: 

 

 

 

 

 

……………………………………… 

Ing. Jiří Klápště 

předseda Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

 

 

Zapsala: Ing. Tereza Pokorná, 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 


